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Scores and Samples. 

From the Literate Music Culture 

towards a Digital Music Culture 

 

 The digital revolution changes rapidly the literate music culture which has developed in 

Western Europe all along the invention of the staff notation. Composing art music has 

enfolded in the last millennium in the medium of the score. Nowadays, composers create 

more and more music by editing digital music samples whereby the most exciting pieces are 

composed within the medium of instrumental samples. In this paper, I will analyse how much 

this new medium of composition will change the whole process of production, distribution, 

and reception of art music and discuss some examples. 

Partitions et échantillons. 

De la culture musicale scripturale à la culture musicale numérique 

 La révolution numérique a changé rapidement la culture musicale scripturale qui s’est 

développée en Europe occidentale depuis l’invention de la notation. La composition de la 

musique dite savante au cours du dernier millénaire s’est basée sur le medium de la partition. 

Aujourd’hui, les compositeurs créent de plus en plus de la musique en travaillant sur des 

échantillons, les pièces les plus intéressantes étant composées grâce à des échantillons 

instrumentaux. Dans cette intervention, à l’aide de quelques exemples, je montrerai comment 

ce nouveau moyen de composition va changer en profondeur le processus de production, de 

distribution et de réception de la musique savante. 
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